



គោលជំហរ អ្នកដឹកនាំបក្សសង្គ្រោះជាតិ ក្រោយពី សិរីរិក្ខ លោក កែមឡី

សេរីការ

បើស្តាប់សេចក្តីថ្លែងការណ៍ របស់បក្សសង្គ្រោះជាតិ នៅថ្ងៃទី ២៧ កក្កដា ហាក់បីដូចជាស្រុកខ្មែរមាន លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ណាស់។ វិនាសកម្ម ដែលកំពុងកើតឡើង ហាក់បីដូចជាគ្មានអ្វី ជាសារៈសំខាន់បន្តិច នោះឡើយ ព្រោះ អ្នកដឹកនាំបក្សសង្គ្រោះ ជាតិ គាត់ស្រឡាញ់ជាតិណាស់ គាត់ គ្មានសត្រូវ គ្មានការគុំក្នុន គ្មានការសងសឹកនឹងខ្មែរណាមួយឡើយ៖ អ្នកណាជាប់គុក ក៏ បន្តជាប់ទៀតទៅ អ្នកយុំខ្លួនឯង ដូចករណី លោក កឹម សុខា ក៏នៅរង់ចាំមេត្តា របស់ លោក ហ៊ុនសែន លោក សម រង្ស៊ី និរទេសខ្លួនឯង ក៏ត្រូវចាំ ពេលបោះ ឬ ក្រោយបោះឆ្នោត សុំនាំ គ្នាគិតហើយ អ្នកណាត្រូវពួកកាន់អំណាចសម្លាប់ ក៏ស្លាប់ទៅ ចុះ តែពួកអញ ត្រូវតែធ្វើ សហប្រតិបត្តិការ នៅក្នុងរដ្ឋសភា ជាមួយគណបក្សកាន់អំណាចផ្តាច់ការ ដើម្បី រក្សាប្រាក់ខែ និង ឡាន ដែលប្រលាក់ឈាមខ្មែរអ្នកស្នេហាជាតិ។ គួរអាសូរ ដល់ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរណាស់ នៅពីខាងមុខ ជួបតែពួកឃាតករ ដែលជាបាតដៃទី៣របស់យួន នៅពីក្រោយ មានពួកអ្នកស ង្គ្រោះជាតិ គិតតែសង្គ្រោះ លុយ-ឡាន ហើយដេកចាំឲ្យស្រេច បោះ ឆ្នោតអោយ ដើម្បីអោយយួនបោះឆ្នោតអោយ ហ៊ុន សែន បន្ត សម្លាប់ខ្មែរ ដើម្បីបំរើប្រយោជន៍យួន ហើយអ្នកដែលស្លាប់គឺ រា ស្រ្តជាអ្នកស្នេហាជាតិ។ កង្វល់ របស់ពួកលោក មានតែមួយ

គត់ គឺការបោះឆ្នោត ទោះបីការបោះឆ្នោតនោះ ធ្វើនៅក្នុង ស្ថានភាព បែបណាក៏ដោយ គឺថា កុំថាឡើយថាមាន គ.ជ.ប. សូម្បី គ្មានក៏ដោយ ក៏ពួកលោក នៅតែចូលរួមនោះដែរ ព្រោះវា ជាបរិបទ របស់ពួកលោក។ ត្រូវដឹកថា ហ៊ុន សែន នឹងរៀបចំអា យមានការបោះឆ្នោតបែបហ៊ុនសែន ព្រោះគាត់អត់ឈឺក្បាល រឿងសន្តិកឆ្នោតនៅក្នុងហិបឆ្នោត និង លទ្ធផលនោះទេ គាត់ ចាំតែប្រកាស ថា គណបក្សប្រជាជនជាអ្នកឈ្នះ ហើយទុកជ័យ ជំនះនេះ ជាបានការ ព្រោះមិនយូរគង់តែ គ្រប់គណបក្សដែល ហ៊ុន សែន ចែកកៅអីអោយ នៅក្នុងរដ្ឋសភា នឹងនាំគ្នាដើរ ចូលក្នុងសភាយួន ក្នុងគោលការណ៍ នៃការរួបរួមជាតិ និងមិន យកខ្មែរណាជាសត្រូវ ដូចអ្នកដឹកនាំបក្សសង្គ្រោះជាតិ តែងតែ សូឡាជា សុរោហារ ដូច សេក និយាយគ្មាន គំនិតនៅក្នុងខ្សែក្បា ល។ យុទ្ធសាស្ត្រ ពួកអស់លោក កំព្រាយណាស់ ព្រោះយកដំណើរ ទំនាស់ ជាដំណោះស្រាយ សម្រាប់រកពួកផ្តាច់ការ ដើម្បី ស្វែងរក សុវសនភាពដល់អាគ្នា ទោះបីឃើញជាតិ កំពុងក្លាយទៅជា ខេត្តយួន ក៏ពួកលោក នៅមើលឃើញ ហ៊ុន សែន ជា សហជីវិន របស់ពួកលោក។ ពួកលោក កំពុងបន្តយក ការស្នេហាជីវិត របស់ពួកលោក ធ្វើជា ការស្នេហាជាតិ ស្រែកហៅរាស្ត្រអោយ លើកសត្វ (Faire une battue) ស្រែកោក (en vain) រក ប្រយោជន៍ជាតិ ដែលពួកលោកសោះ ជាអ្នករួមគប់គិត លួចលាក់ជាមួយពួក ជនផ្តាច់ការ សម្លាប់អ្នកស្នេហាជាតិ តាំងពីពួកអស់លោក សំរេ ចចិត្តចូលរដ្ឋសភា នៅខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៤។ សួរថា តើពួក លោកបាន បូកបោះ (faire un bilan) អំពីលទ្ធផលនៃការលើកដំ

កើង លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ នៅស្រុកខ្មែរ នៅក្នុងអាណត្តិទី៥ ដែរឬទេ ? ការគ្មានលទ្ធផលនេះឯងហើយ ដែលជាចលករ នៃ ឃាតកម្ម លើរូប លោក កែម ឡី ព្រោះទម្ងន់នយោបាយ របស់ ពួកអស់លោក វាគ្មានអ្វីបន្តិចបន្តួចសោះ ចំពោះបក្សកាន់ អំណាច ដែលអាចអោយគេធ្វើអ្វី បានតាមតែចិត្តគេចង់ធ្វើ៖ ចាប់សកម្មជននយោបាយ សមាជិកសភា សមាជិកអង្គការ សង្គមស៊ីវិល ដាក់គុក និង សម្លាប់ លោក កែម ឡី។ ពួកលោក ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវមួយចំណែកធំ ចំពោះវិនាសកម្មជាតិនេះ ដែលជា ការទទួលខុសត្រូវអកម្មមួយ ក្នុងឋានៈពួកលោកជា បក្សប្រឆាំង។ ពួកលោក តែងតែគិតថា នរណា គិតខុសពីពួក លោក លោកទុកគេជា អ្នកបំរើប្រយោជន៍ ហ៊ុន សែន តែ នរណា ប្រឆាំងនឹង ហ៊ុន សែន លោកទុកគេជាសត្រូវ របស់ពួក លោក ព្រោះពួកលោកទុកសកម្មភាព របស់ពួកលោក ជាមួយ បក្សកាន់អំណាច ជា ឯការធិភាព របស់ពួកលោក ដើម្បីពួក លោកធ្វើការចរចាសំងាត់ជាឧភាគោភាគី សុំប្រយោជន៍ ដូរនូវ អ្វី ដែលពួកលោក ហ៊ុនសែន ចង់បាន ដូចសព្វថ្ងៃ ពួកលោក កំពុងបំបែរ ឃាតកម្មលោកកែម ឡី ពន្លឺចក្កកិច្ចការរៀបចំ បោះឆ្នោត និង សហការណ៍នៅក្នុងរដ្ឋសភា ដែល លោក ហ៊ុន សែន គាត់ចង់បាន ដើម្បីបង្ហាញ ដល់សហគមន៍អន្តរជាតិ ថា នៅស្រុកខ្មែរ វាគ្មានវិបត្តិនយោបាយនោះឡើយ។ គេសង្កេត ឃើញថា នៅពេលណា របបហ៊ុន សែន កំពុងប៉ាក់បើក ពួក លោក តែងតែប្រញាប់ប្រញាលទៅជួយទប់ កុំអោយរលំ ដើម្បី ស៊ុកស្រូបជាតិ ដូចនៅកំឡុងឆ្នាំ ២០១៣-១៤ ហើយថ្មីៗនេះ ធ្វើ

ការប្រកាសជាឯកតោភាគីថារៀបចំខ្លួន ជួយរាជរដ្ឋាភិបាល ដឹកនាំដោយលោក ហ៊ុន សែន ក្នុងកិច្ចការបរទេស ក្នុងនាម នៃការរួបរួមជាតិ។ សេចក្តីប្រកាសនេះ ជា ការបង្កើតថ្មីដើម្បី អោយសញ្ញា ឬ ជាទ្រនឹប ដល់ឬជូន លោក ហ៊ុន សែន ថាពួក លោក សុំចុះចាញ់ ហើយ អំណើះតទៅ នឹងសុខចិត្តនៅក្នុងដី វាទសម្តេច។ អ្វីដែលពួកលោក កំពុងធ្វើវាមានដំណូចនឹងទង្វើ ដែល គណបក្សហ្វុនសាំងប៊ិច បានប្រព្រឹត្តិ នៅទស្សវត្សរ៍ ទី៩០ ដូច្នោះ វានឹងមានអវសាន ដូចគ្នានោះដែរ។ លទ្ធផល នៃ សកម្មភាពរបស់ពួកលោក គឺអាចសង្ខេបបានថា៖ ហ៊ុន សែន ចាញ់ឆ្នោតពិត តែនៅទីបញ្ចប់ ពួកលោក ជាអ្នកចាញ់បោក លោកហ៊ុន សែន។ ការណ៍នេះ ជាការចងក្តង ក្តាច់ នៃប្រជាជាតិខ្មែរ ព្រោះវានឹងមានកើតឡើងម្តងទៀតនៅ ឆ្នាំ ២០១៧-១៨។